
1/4

26. května 2022 Military.com | Rebecca Kheel 26. května 2022

Nový velitel amerických sil v Evropě plující do Senátu
Potvrzení uprostřed ukrajinské války

military.com/daily-news/2022/05/26/new-commander-us-forces-europe-sailing-senate-confirmation-amid-ukraine-
war.html

Generál Christopher Cavoli, velící generál americké armády pro Evropu a
Afriku, dává své poznámky během reaktivačního ceremoniálu pro 56.

dělostřelecké velitelství na Allen Field na Clay Kaserne, 8. listopadu 2021.
(foto americké armády Spc. Joshua Cowden )

Nový velitel amerických ozbrojených sil a sil NATO v Evropě míří ke
snadnému potvrzení Senátem uprostřed úsilí USA podpořit
ukrajinskou válku proti ruským vetřelcům.

Na čtvrtečním slyšení Výboru pro ozbrojené složky Senátu, který měl
zvážit nominaci generála Christophera Cavoliho na příštího šéfa
amerického evropského velení a nejvyššího velitele spojeneckých sil
NATO, se senátoři obou stran seřadili, aby ocenili jeho výsledky jako
přesně to, co bylo potřeba během největší evropské pozemní války
od r. Druhá světová válka.
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"Řekl bych, že jste nejhorší noční můrou [ruského prezidenta]
Vladimira Putina a nemůžete být kvalifikovanější než pravděpodobně
kterýkoli jiný člen armády," řekl senátor Dan Sullivan z R-Aljašky
poté, co Cavoliho požádal, aby se "trochu pochlubil". “ o jeho rekordu
v Rusku.

Číst dále: Senátor chce, aby cíle změny klimatu ministerstva obrany
byly uzamčeny zákonem

"Myslím, že jsi docela jasně prokázal, proč bys měl být potvrzen,"
dodal předseda výboru Jack Reed, DR.I., když slyšení ukončil.

Cavoli nyní slouží jako velící generál americké armády v Evropě a
Africe, tuto pozici zastává od října 2020.

Jeho životopis také zahrnuje zaměření na Rusko v programu
důstojníků pro zahraniční oblast, působení ve funkci ředitele pro
Rusko ve společném štábu a získání magisterského titulu na
Yaleově univerzitě v oboru ruských a východoevropských studií.

Pokud se to potvrdí, Cavoli by nahradil generála Toda Wolterse,
který je v čele amerického evropského velení od května 2019.

Cavoli by převzal kontrolu nad americkými silami v Evropě v době,
kdy jejich počet narostl na více než 100 000 v reakci na tři měsíce
starou ruskou invazi na Ukrajinu.

Ve svém dvojím klobouku jako vrchní velitel spojeneckých sil by
Cavoli také vedl síly NATO v době, kdy aliance zvládá dominové
efekty války na Ukrajině. Zejména Švédsko a Finsko nedávno
formálně požádaly o vstup do aliance, podnícené obavami, že by se
mohly stát dalším cílem Ruska.

Cavoli senátorům řekl, že švédská a finská armáda přinesou do
aliance „docela trochu schopností a kapacity“. Dále řekl, že s těmito
dvěma zeměmi v alianci by celé pobřeží Baltského moře kromě
několika kilometrů bylo územím NATO.
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"Finsko má velkou armádu, dobře vybavenou, velmi dobře
vycvičenou, velmi rychle expandovatelnou, velmi často cvičenou a
naprosto expertní na obranu hranice, kterou má s Ruskem," řekl a
zdůraznil také nedávné rozhodnutí Finska koupit F- 35 stíhaček
Lightning II. "Švédsko je to samé. Menší armáda, ale velmi schopná
armáda a armáda, která se rozrůstá... Je důležité, že přivádějí
námořnictvo do Baltského moře, což bude mít pro alianci obrovský
vojenský význam."

Rostou také obavy z globálního hladomoru, protože Rusko blokuje
vývoz obilí z ukrajinských černomořských přístavů.

Cavoli řekl senátorům, že již ve své současné roli pociťuje důsledky
nedostatku obilí v Africe.

"Nedávno jsem byl v Keni a už tam byl výrazný dopad. Víme, že v
jiných zemích, jako je Tunisko, ceny základních potravin raketově
vzrostly," řekl. "Je to velké znepokojení. V mnoha případech jsou to
země, které nepotřebují další výzvu, as těmito dalšími výzvami jim
budeme muset v určitém okamžiku pomoci."

Neupřesnil, co by americké síly mohly udělat, aby čelily ruské
přítomnosti v Černém moři, ale řekl: „Je zřejmé, že současné
události v oblasti Černého moře budou vyžadovat, abychom se vrátili
a zajistili, že vše přizpůsobíme výsledek tohoto konfliktu."

Kromě současné válečné krize na Ukrajině by Cavoli také musel
zvládnout dlouhodobé potíže přimět země NATO, aby splnily cíl
vydat 2 % svého hrubého domácího produktu na obranu, což je cíl
stanovený v roce 2014, aby osm ze 30 zemí se scházeli od roku
2021.

Několik zemí oznámilo plány utratit více na obranu po ruské invazi
na Ukrajinu, ale někteří republikánští američtí zákonodárci si po
platformě bývalého prezidenta Donalda Trumpa „Amerika na prvním
místě“ nadále stěžují, že Evropa nedělá dost pro svou obranu.
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Na otázku, zda by cíl výdajů na obranu NATO měl být vyšší než 2 %
HDP, Cavoli odpověděl, že souhlasí s tím, že číslo by mělo být
„podlaha, nikoli strop“.

"Znám všechny velitele pozemních sil v NATO. Každý z nich má
seznam požadavků. Všechny požadavky by si vyžádaly více než 2
% HDP," řekl Cavoli. "Takže jsem zastáncem utrácení více než 2%."

-- Rebeccu Kheel lze kontaktovat na adrese
rebecca.kheel@military.com . Sledujte ji na Twitteru @reporterkheel.

Související: USA, Spojenci zesilují své úsilí vyzbrojit Ukrajinu
novými typy zbraní, říká Austin
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